## 全国百强社科学报中文社会科学引文索引来源期刊全国社科类核心期刊中央财经大学学报

(月刊)

2021 年第 4 期

(总第404期)

主管单位: 中华人民共和国教育部

主办单位: 中央财经大学

主 编: 王广谦

编辑出版:《中央财经大学学报》

编辑部

印 刷:中央财经大学印刷厂

刊 号: ISSN1000-1549

CN11-3846/F

通讯地址:北京市西直门外学院

南路 39 号

邮政编码: 100081

电 话: 62288381 62288382

网 址: http://xbbjb. cufe. edu. cn

E - mail: XBBGS@ cufe. edu. cn

发 行:北京报刊发行局

订 阅:全国各地邮局

邮发代号: 82-950

定价: 20.00元

## 目 录

・则以祝収・
中央财政收入占比问题的政治经济学分析
地方政府债券银行:理论逻辑、实践基础与实现路径
・金融保险・
金融监管政策不确定性与企业资本结构及其动态调整
地方政府隐性债务风险与信用评级的有效性
・财务与会计・
商誉后续计量方法的选择:理论分析与实证检验
大股东股权质押会提升企业环境治理水平吗?
——来自重污染上市公司的经验证据
周艳坤 汤泰劼 支晓强 (63
・理论经济・
中国的可再生能源消费对经济增长的非线性影响
・工商管理・
基于品牌联合类型的解释策略选择对消费者评价
新产品影响机理研究 孙国辉 刘 培 (93
董事高管责任保险对企业战略激进度影响研究
——基于中国 A 股上市公司的实证分析
袁蓉丽 孙沛楠 李瑞敬 (101
・区域经济・
风险网络视角下中国城市间房价波动溢出效应研究

······ 李 政 王雪杰 刘 淇 (114)

## JOURNAL OF CENTRAL UNIVERSITY OF FINANCE AND ECONOMICS

## **Contents**

No. 4, 2021 (Serial No. 404)

The Political Economy Analysis of the Proportion of Central Fiscal Revenue
LIN Guang-bin CHE Guang-ye (3)
Theoretical Logic, Practical Basis and Realistic Choice of Local Government Special Bond Bank Establishment
LIU Rui LONG Xiao-yan (14)
Financial Regulation Policy Uncertainty, Corporate Capital Structure and Its Dynamics Adjustment
Implicit Debt Risk of Local Government and the Effectiveness of Credit Rating
The Selection of Subsequent Measurement Methods of Goodwill: Theoretical Analysis and Empirical Test
Can Stock Rights Pledging of Blockholders Improve Corporate Environmental Governance?
Evidence from Heavily Polluting Listed Companies
Nonlinear Effects of Renewable Energy Consumption on Economic Growth in China
ZHONG Hai HU Yan-zi (77)
The Research on the Influence Mechanism of Interpretation Strategy Selection Based on Co-branding Type on
Consumer Evaluation of New Product · · · · SUN Guo-hui LIU Pei (93)
The Study of Directors' and Officers' Liability Insurance on Corporate Strategic Radicalization:
An Empirical Analysis Based on Chinese A-share Listed Companies
······ YUAN Rong-li SUN Pei-nan LI Rui-jing (101)
Housing Price Volatility Spillovers in China: From the Perspective of Risk Network
LI Zheng WANG Xue-ije LIU Oi (114)